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Aalisarnermut, Piniarnermut Nunalerinermullu Naalakkersuisoqarfik
Departementet for Fiskeri, Fangst og Landbrug

  
 
 Medlem af Inatsisartut Ruth Heilamnn

/Her

Svar  på  spørgsmål  nummer  221  vedrørende  situationen  for  fiskerne  i 
Atammik.

I  medfør  af  forretningsordenens  §  36,  stk.  1  har  du  stillet  et  spørgsmål 
vedrørende Atammik fiskernes situation.

Spørgsmål:
1. Vil Naalakkersuisut inden jul give erstatning til  fiskerne, som de anmoder 

om?
2. Hvordan agter Naalakkersuisut at besvare brevet fra Atammik?

a. Fiskerne føler, at de overhovedet ikke har fået noget til gengæld for 
brugerbetaling, som de har betalt og ønsker at få pengene tilbage. Vil 
Naalakkersuisut realisere tilbagebetalingen?

b. Fiskerne ønsker en erstatning for deres tab i perioden 25. juni – 25. 
august eller de 294 tons, som de ikke fik fisket op. Hvad agter Naa-
lakkersuisut at gøre ved dette krav?

3. Hvordan agter Naalakkersuisut at rette op på den katastrofe, som fiskerne og 
fangerne er ramt af?

a. På kort sigt?
b. På lang sigt?

Svar:
Ad spørgsmål 1) Naalakkersuisut har ikke mulighed for at give erstatning til fi-
skerne inden årets udgang. Se endvidere under besvarelsen af spørgsmål 2 b.

Ad spørgsmål 2 a)
Ved at betale gebyr for licens til fiskeri er fiskerne ikke stillet i udsigt, at de får 
garanti for at de kan indhandle. Meningen med indførelsen af gebyrordningen 
ved  udstedelse  af  licens  var,  at  erhvervet  skal  være  med  til  at  finansiere 
udgifterne til Grønlands Fiskerilicenskontrol. 

Ad spørgsmål 2 b) 
Naalakkersuisut er ikke erstatningsansvarlige for det tab fiskerne påstår at have 
lidt ved at der i perioden fra den 25. juni til 25. august var lukket for indhandling 
i Atammik og har heller ikke mulighed for at yde en sådan erstatning.

26.oktober 2010
Sagsnr. 2010-040443

Dok. Nr. 494724

Postboks 269
3900 Nuuk

Tlf. (+299) 34 50 00
Fax (+299) 32 47 04

E-mail: apnn@nanoq.gl
www.nanoq.gl



2/2

Ad spørgsmål 3 a) og 3 b)
Naalakkersuisut har efter fiskernes og fangernes demonstration haft møder med 
KNAPK og man har aftalt med organisationen at organisationen laver en priori-
teringsliste over ønsker på tiltag på kort og på langt sigt. Vi har i sidste uge mod-
taget denne prioriteringsliste fra KNAPK. Naalakkersuisut er for indeværende 
ved at vurdere hvilke af disse ønsker man vil prioritere. 

Med venlig hilsen

Ane Hansen  


